
 

SKOLEBESTYRELSEN 

SNEJBJERG SKOLE 

Onsdag d. 20. november kl.:17.00 -19.30 

STED: Mødelokale C ved administrationen  

Fmd. initialer: MF 

Til stede: 
Niels Røjkjær Dalmose (ND) 
Birgit Torbøl Beenfeldt (BB)  
Carsten Keller Hansen (CH) 
Monika Bukhave Fruergaard (MF) 
Camilla Munk Brahms (CB) 
Olga Cyganova (OC) 
Sebastian Markdanner Flæng (SMF)  
Henrik Kokholm (HK) 
Vibeke Buskbjerg (VI) 
Marianne Bach Jørgensen (MJ) 
Bjørn Kirkegaard (BK) 
Lillian Krarup (LI) 
Elevrådet: Marie og Mira 
 
Afbud: Olga, Vibeke, Elevrådet 
Fraværende:  

 
 
 
 

1. Temadrøftelse (30 min):  
Konfirmationsforberedelse og konfirmation i 
Snejbjerg 
 
Bilag: 
Henvendelse fra udskolingen 
Fra ministeriet 
 

Pt er der konfirmationsforberedelse tirsdag og torsdag i 3. og 
4. lektion. To klasser den ene dag og en klasse den anden.  
 
Ønske fra lærere om at flytte forberedelsen til morgentimer 
eller eftermiddagstimer. 

- Forslag at flytte konfirmationsforberedelsen til skolen 
Vi går i dialog med præsterne herom. 
 
Ønske fra forældre om, at kende til konfirmationsdagen 
tidligere end året før. 
Argumenter og ideer til løsninger: 

- Eleverne er mere trygge i den gamle klasse, så 
Engbjerg kan få den ene dag og Snejbjerg den anden 
dag.  

- Der er færre elever på årgangene, hvilket gør det 
nemmere for præsterne, når de skal undervise. 

- Alle konfirmationer på en dag fx 9.00, 10.30 og 12.00 
- Hvilke principper ligger der for den nuværende 

ordning? 
 
Lillian kontakter præsterne og inviterer til en drøftelse. 
Derefter inviteres repræsentanter fra bestyrelsen til denne 
drøftelse. 
Monica skriver ud til forældrerepræsentanterne i et dynamisk 
dokument, hvor alle de gode argumenter kan skrives ned. 
 
 
 



2. Elevrådet. (10 min) 
 
Nyt fra elevrådet. 
 

Elevrådet har evalueret konfirmationsforberedelse samt 
emneugen. 
Formand og næstformand har været på undervisningsmiljø 
kursus 
Et ønske om gratis frugtordning. Lillian har i første omgang 
afvist, at de undersøger muligheden for sponsorat.  
Mht. arbejdsopgaven og økonomien, bakker bestyrelsen op 
omkring Lillians beslutning, men opfordrer til, at forældrene 
giver eleverne frugt med hjemmefra.  

3. Igangværende udvalg (20 min) 
 
Update vedr. fyraftensmøde med trivselsråd 
 
Update vedr. Kostpolitik møde med hal 
- herunder evt. rettelse til sund kost princip 
 
Bilag: Princip om sund kost i skolen 
 

Trivselsrådsmødet gik det rigtig godt. Der var 17 
trivselsforældre + bestyrelsesrepræsentanter. Der var 
trivselsråd fra alle årgange – kun tre klasser var ikke 
repræsenteret. 
Det var primært trivslen, der var på dagsordenen, og 
samtalerne gik godt hen over bordene omkring de drøftelser, 
som bestyrelsen havde taget med.  
Forældrene havde også flere ting med tilbage til 
skolebestyrelsens videre arbejde: 

- Ønske om klarhed om trivselsrådets opgave herunder 
ansvar for tilflyttere 

- Ønske om klarhed over opgavefordeling i klassen hvor 
opgaverne bliver uddelegeret. 

- Pjece til alle forældre, så de kan se, hvad det vil sige at 
sidde i et trivselsråd 

- Ønske om mere kommunikation ud til alle forældre i 
forhold til trivslen i klasserne. Fx i forhold til 
fredagshilsen, hvor der er et afsnit, der hedder 
klassens trivsel. Her skal klassens trivsel vendes i 
generelle træk. Det kan fx være i korte vendinger som, 
at der har været et par episoder i løbet af ugen, så 
trivslen var i gul. Eller i denne uge har trivslen været i 
grøn. Det har været en super fed uge.  

- Ønske om, at skolen inviterer fast en gang årligt til et 
trivselsmøde tilsvarende et forældremøde. I så fald 
skal der kigges ind i principperne. Bestyrelsen foreslår, 
at sådan en aften kunne laves i forbindelse med 
trivselsdagen og timerne evt. kan flyttes fra 
emneugens aftensmøde. 

- Ønske om at fællestrivselsrådsmødet skal være en årlig 
begivenhed 

- At der skrives ud på AULA om, at mødet har været 
afholdt, og hvad indholdet var.  

- At trivselsrådene også er repræsenteret på 
forældremøderne. 

 
Bestyrelsen tager punktet op på et senere møde 
 
Kostpolitikken og mødet med hallen er i proces. 



4. Drøftelse af Forældrehenvendelse vedr. 
ind/udkørsel til skolen (10 min) 
 
Bilag: Henvendelse 

I forhold til risten ved udkørsel til hovedgaden, er hullet 
udbedret. 
 
I forhold til ønsket om en svingbane, har bestyrelsen kigget på 
forslaget, men det er ikke en mulighed. Vejen er ikke bredere 
pga. færdselssikkerheden. Skolebestyrelsen opfordrer til, at 
lade eleverne cykle i skole. 

Pause (15 min)  
 

5. Opfølgning/evaluering (15 min) 
- Opfølgning Fælles SB med Engbjerg 
- Opfølgning Tour de Bestyrelse 
 

Fællesskolebestyrelsesmødet var godt. Det var et brugbart 
emne, der var interessant at drøfte med Engbjergs forældre. 
Det var nogle gode cases. De kunne med fordel bruges til 
forældremøderne eller til et trivselsforældremøde, hvis dette 
bliver oprettet. Casene kan bruges fra skolestarten, hvis disse 
bliver tilpasset årgangene.  
 
Tour de bestyrelse var en rigtig god aften, som startede med 
et godt fællesoplæg om søvn. Derefter var der forskellige 
mindre oplæg, man kunne vælge sig ind på. Det var en 
oplysende aften.   
 

6. Referat, siden sidst, orientering og 
meddelelser (40 min) 
- Svarbrev fra BFU vedr. klasseloft 
- Ejerforeningen 
- Personalenyt 
- Økonomi SFO og skole 
- Siden sidst SFO og skole 
 
Bilag:  
Økonomioversigter skole og SFO 
 

BFU har vedtaget fra sommeren 2026 (skoleåret 26/27), må 
Snejbjerg Skole kun oprette 2 klasser á 23 medmindre 
eleverne kommer fra eget skoledistrikt. 
 
Lillian har været til generalforsamling i ejerforeningen 
sammen med formanden for hallens bestyrelse og en fra 
forvaltningen. De vendte samarbejdsaftalen, og er gået i gang 
med at simplificere denne.  
 
Lone Madsen er ansat som børnehaveklasselærer fra 1/12. 
Det betyder at Henriette, der har været udlånt fra SFO’en 
kommer tilbage hertil. 
Marianne Gade er startet 1/11 som ordblindelærer. 
 
Bjørn forklarede hvordan årets regnskab forventes afsluttet. Vi 
forventer at komme ud med et minus på 1,7 mio. kr. 
 
Status på den ulykke, der skete i fysik er, at vi har fået 
godkendt de tiltag vi satte i værk i forhold til det påbud vi fik 
fra arbejdstilsynet. 
 



7. Eventuelt. (5 min) 
 

Monika har været til samrådsmøde, hvor der blev fortalt om 
Lillehammers inklusionsmodel. Derudover blev der fortalt om 
juniormesterlære, der kommer i forbindelse med et af de nye 
initiativer i kvalitetsløftet af folkeskolen.  
 
Drøftelse af trafik. Et forslag om, at få skiltning i ”kys og kør”. 
 
Der ligger et ønske om trivselsråd i udskolingen eller anden 
form for forældrearrangement, så der er mulighed for at lære 
hinanden at kende. Dette tages op senere i forbindelse med 
punkt 3.  
 
Der spørges ind til beredskabsplaner, Lillian informerer om, at 
skolen har lavet alle de lovpligtige beredskabsplaner.  
 
Ønske om ikke at invitere forældre og bedsteforældre til 
klippedagen på mellemtrinnet.  
 
Forespørgsel om lys rundt om skolen. 

8. Næste møde. 
 

Mandag d. 20. januar kl. 17.00-19.30 
 

 


